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Maastricht University Dinner, Gouvernement aan de Maas, 19 april 2024  

 

Beste mensen, 

Ruim drie maanden geleden begonnen we aan dit jaar. 

2024. 

Ik mocht hier in deze zaal (op dezelfde plek) mijn nieuwjaarstoespraak houden. 

(Misschien was u er bij). 

Ik vertelde die dag dat Nederland wel wat extra Limburg kan gebruiken. 

 

Uiteraard ging dat gepaard met ijzersterke argumenten… 

Ik noemde onze saamhorigheid: we hebben hier oog voor elkaar. 

Ik had het over onze samenwerking: we weten elkaar te vinden, als overheid, 

bedrijfsleven en kennisinstellingen.  

Want we zijn hier gewend ons te verbinden aan de onbekende ander. Een vreemde is bij 

ons sneller een vriend dan op andere plekken, denk ik wel eens.  

Hierdoor zijn samenwerkingen vaak langdurig,  

kunnen ze tegen een stootje en laten we ons niet makkelijk van de wijs brengen. 

Dat zie je bijvoorbeeld terug op de Brightlands campussen, waarvoor de eerste 

zaadjes al jaren geleden gepland zijn en we nu gestaag doorwerken aan de innovaties 

van de toekomst. 

Niet alleen hier in het diepe zuiden, maar bijvoorbeeld ook in een voor onze provincie zo 

belangrijke stad als Venlo. Brightlands slaat haar vleugels uit en laat zien dat de wereld 

niet stopt, achter Brainport. 

Je ziet het bewijs van onze nauwe en sterke banden ook in hoe we samen optrekken als 

het gaat om de internationalisering van het onderwijs. We huilen niet mee met de 

wolven – maar laten ons eigen geluid stevig horen.  

En uiteraard noem ik als bewijs van fantastische samenwerking alles wat we doen om de 

Einstein Telescope naar hier te krijgen. 

Daar komt zóveel bij kijken, en er komt zóveel in samen:  

- De meest specialistische kennis van de allerbeste wetenschappers.  

- Langetermijndenken, door iedereen. 
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- Grote investeringen. 

- En een unieke bundeling van krachten over landsgrenzen van drie buurlanden 

heen. 

Het zou toch een unicum zijn om in Zuid-Limburg opnieuw ondergronds aan de slag te 

gaan – maar deze keer met de detectie van zwaartekrachtsgolven en de bouw van 

ondergrondse observatoria. 

Telkens als ik online weer een foto zie van iemand die volledig omhuld in blauw pak die 

cleanroom bij de faculteit Science & Engineering instapt, voel ik de hoop op de komst van 

de telescoop en de trots op ons werk tot nu toe.  

Ik merkte het vorige week ook weer, toen we met een grote delegatie vanuit onze 

provincie in Brussel waren, en onze Einstein Telescope Community weer iets groter werd.  

We gaan er vól voor om het besluit in 2026 naar onze kant te laten vallen.  

Als het slaagt, is het écht een kroon op de samenwerking tussen tal van overheden, 

onderwijsinstellingen, bedrijfsleven en vele collega’s in onze buurlanden.  

We zouden er het motto van onze universiteit zeker ook recht mee doen: ‘Van de 

Euregio, voor de Euregio.’ 

En we zouden er richting Den Haag nog maar eens mee bewijzen dat we hier een unieke 

streek zijn. 

Nederland juist wel wat extra Limburg, vol slimme grenswerkers, gebruiken. Nietwaar? 

 

Beste mensen,  

Het Universiteitsfonds Limburg heeft zich in de bijna 50 jaar dat zij nu bestaat, telkens 

bewezen als een positieve kracht. 

Dat kan het Fonds alleen maar zijn dankzij al haar betrokkenen en donateurs.   

Veel dank daarvoor aan hen – wil ik hier ook vanavond graag zeggen. 

De ontwikkeling van kennis an sich, en de bloei en ontplooiing van iedereen die met die 

kennis aan de slag gaat, zijn cruciaal voor een samenleving om progressie te blijven 

boeken. 

Ik kan me geen samenleving voorstellen waarin onderzoek en onderwijs op de tweede 

rang komen te zitten. 

Sterker nog, de oud-onderwijzer in mij zou zeggen: laten we jonge mensen en hun 

dromen op de eerste rij zetten.  
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Met een vrije doorgang richting de vooruitgang. 

En laten we hopen dat wie in Den Haag op dit moment aan een nieuw kabinet werkt, dit 

besef ook bij zich draagt.  

 

Beste mensen, 

Ik rond af. 

De voorzitter van uw college van bestuur noemde de UM in haar Dies-rede in 2019 (toen 

nog als rector magnificus) een Europese universiteit met een mondiale blik. 

Zo is het. Hier worden wereldburgers opgeleid – de mensen met een ‘open mind for a 

different view.’ 

Goed, vijf jaar na die Dies-lezing van Rianne waait er nu dan misschien een wat gure 

wind uit het westen, maar daar zijn we tegen bestand.  

Die gaat tijdelijk zijn. Ons land kán niet zonder haar Europese achterland. We zijn 

geworden wie we zijn, door van onze grenzen geen muren te maken.  

Vanuit die overtuiging staan we nu ook schouder aan schouder om de belofte van deze 

regio en áán deze regio waar te blijven maken. 

We weten dat we dit samen aankunnen. 

‘Trust I seek and I find in you’ – zou ik haast willen zeggen.   

Want avonden als deze zijn méér dan zomaar een feestelijk samenzijn. 

Vanavond is zo’n avond waarop u de kans heeft om elkaar te inspireren – om vervolgens 

buiten deze zaal weer kansen voor anderen te creëren.  

In het onderwijs, onderzoek, bedrijfsleven, bij culturele instellingen, verenigingen, en via 

de overheid.  

Vanavond is een moment om bestaande banden aan te halen en in lijn met wat ik aan 

het begin al zei: een kans om van een vreemde een vriend te maken.  

Want dat is hoe we het doen. 

Hoe we het gewend zijn. 

En waar we nooit van willen afwijken. 

‘Life is ours – we live it our way’ – hier in Limburg.  

Daar mag de rest van het land jaloers op zijn. 
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Ik wens u een hele goede avond.  

Dank u wel.  

 

 

 


